
JEGYZŐKÖNYV, 
 

amely a 2014. április 9-én (szerdán) 
megtartott Gyermekvédelmi Internet-kerekasztal üléséről készült. 

 
 

A Kerekasztal tagjaiként jelen vannak: 
 

Dr. Koltay András NMHH, a Kerekasztal elnöke 
dr. Vass Ágnes NMHH 

Váradiné Kónya Ildikó NMHH 
dr. Baracsi Katalin Katolikus Ifjúsági és Felnőttképzési Egyesület; Magyar Jog- és Államtudományi 

Társaság  
Csiszér Gábor Nemzeti Fejlesztési Minisztérium Infokommunikációért Felelős Államtitkárság 

dr. Csömör Magdolna Hírközlési Érdekegyeztető Tanács 
dr. Detrekői Zsuzsa Magyarországi Tartalomszolgáltatók Egyesülete 

Hargitai Lilla Média Unió a Társadalmi Tudatformálásért Közhasznú Alapítvány  
dr. Kutassy Jenő Nagycsaládosok Országos Egyesülete 
Matusek M. Zsuzsanna Országos Gyermekvédő Liga  

Mikesy György Cházár András Egységes Gyógypedagógiai Módszertani Központ, Diákotthon és 
Gyermekotthon 

dr. Németh Tibor Magyar Elektronikus Műsorszolgáltatók Egyesülete 
Nyilas Orsolya Informatikai, Távközlési és Elektronikai Vállalkozások Szövetsége (IVSZ) 

Pintér R. Róbert Egyszervolt a Magyar Gyermekkultúráért Közhasznú Alapítvány 
dr. Pócsik Ilona Önszabályozó Reklám Testület; Reklám Világszövetség; Médiasmart Egyesület  

dr. Szilágyi Zsuzsanna Magyar Lapkiadók Egyesülete 
 
 

Az NMHH részéről jelen vannak: 
 

Sarlós Péterné Médiatanács Titkárság főosztályvezető-helyettes 
dr. Szikora Tamás Médiatanács Titkárság jogi munkatárs 
Tarcsai Zoltán Infomédia Szabályozási Főosztály elemző 

Sipkáné Czeiner Boglárka Médiatanács Titkárság munkatárs, a jegyzőkönyv vezetője 
 
 

Megfigyelőként jelen vannak: 
 

Hankó Péter 
Moldván Ákos 
Pap Melinda 
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Az ülést Dr. Koltay András, az Kerekasztal elnöke 14 óra 10 perckor megnyitotta, köszöntötte a 
Kerekasztal tagjait, valamint a résztvevőket, majd megállapította a Kerekasztal határozatképességét. 
 
Szavazásra tette fel, hogy a Kerekasztal jegyzőkönyvének hitelesítő tagja dr. Vass Ágnes legyen, ezt a 
Kerekasztal jelenlévő tagjai egyhangúan, 16 igen szavazattal elfogadták. 
 
Ezt követően szavazásra bocsájtotta a Kerekasztal napirendjét, melyet a Kerekasztal jelenlévő tagjai 
egyhangú, 16 igen szavazattal elfogadtak. A Kerekasztal 3/2014. (IV. 9.) számon az alábbi napirendi 
pontokat fogadta el: 
 

1. A szűrőszoftverekkel kapcsolatos ajánlás tervezetének ismertetése és az ahhoz kapcsolódó 
észrevételek megvitatása 

 
2. Egyéb 

 
A napirendi pontok tárgyalása 

 
1. A szűrőszoftverekkel kapcsolatos ajánlás tervezetének ismertetése és az ahhoz kapcsolódó 

észrevételek megvitatása 
 

 
Az ajánlás-tervezet I.-II. fejezetéhez a beérkezett írásos javaslatokon kívül nem volt szóbeli kiegészítés.  
 
Dr. Koltay András felkérte dr. Csömör Magdolnát, hogy a III. fejezethez beküldött írásos javaslatait 
ismertesse. Dr. Csömör Magdolna a III. fejezet 2. és 3. pontját javasolta áthelyezni a fejezet elején 
szereplő elvek közé. Kiemelte, hogy a szűrőszoftver abban az esetben fog hatékonyan működni, ha 
annak használatát megismerik a felhasználók, ezért fontos feladat a szoftver népszerűsítése, melyben 
az érintett szolgáltatók tudnának szerepet vállalni úgy, ha ezt a honlapjaikon feltüntetik. 
Pap Melinda, a Telekom munkatársa hozzászólásában megerősítette ezt a törekvést. 
 
Dr. Koltay András ismertette Sterner Zoltán korábban beküldött írásos javaslatát a III. fejezet 1. 
pontjához kapcsolódóan, mely szerint fontos kérdés a szülők, felnőttek megfelelő tájékoztatása, 
esetleg meghívott előadók által. Sterner Zoltán beküldött írásos javaslatában ismertette, hogy a 
Gyermekmentő Szolgálat szakemberei jelenleg is tartanak ingyenes előadásokat a biztonságos 
internethasználatról. 
Dr. Pócsik Ilona azon javaslatának adott hangot, miszerint a pedagógusokon keresztül lehetne a 
leghatékonyabban tájékoztatni a szülőket a lehetőségekről, ehhez viszont arra lenne szükség, hogy 
megfelelő tájékoztató anyaggal legyenek ellátva az oktatási intézmények. 
Dr. Koltay András hozzátette, hogy az iskolák felé kötelezettségként nem lehet előírni, hogy 
ismertessék a szoftvert, de az ajánlás tartalmazhatja, hogy készüljenek tájékoztató anyagok annak 
használatával kapcsolatban.  
 
Dr. Németh Tibor szerint egyértelművé kell tenni az ajánlás címében, hogy az kire fog vonatkozni, az 
internet-hozzáférést nyújtó szolgáltatókra. 
A III. fejezetbe pedig érdemesnek tartaná belevenni a médiahatóság szerepét a szűrőszoftverek 
tájékoztatásával, valamint alkalmazásának népszerűsítésével kapcsolatban.  
 
Mikesy György javaslata, hogy az ajánlás tartalmazza a fogyatékossággal élők számára az 
akadálymentesítést, valamint a szoftver legyen kompatibilis, bármilyen gépre telepíthető.  
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Dr. Koltay András felvetette, hogy a gyermekvédelmi feladatokat új fejezetben kellene feltüntetni, 
melyet Hargitai Lilla támogatott. Dr. Csömör Magdolna szerint minden fejezet végén jelölni lehetne, 
hogy az abban megfogalmazottak mely személyi körre vonatkoznak. Ezzel dr. Németh Tibor is 
egyetértett. Dr. Koltay András javasolta, hogy az ajánlás elején lehetne egy definíciós lista, mely 
magyarázatul szolgálhat a felvetődött kérdésekre.  
 
Dr. Koltay András új fejezetben javasolta részletezni az állami és civil szervezetekre vonatkozó 
feladatokat. A konkrét javaslatokat írásban kéri beküldeni. 
Csiszér Gábor erre reagálva javasolta, hogy a Kerekasztal tegyen javaslatot az illetékes szervhez 
közvetlenül, ne az ajánlásban szerepeljen a szűrőszoftver oktatásával, népszerűsítésével kapcsolatos 
kérdés.  
 
Hargitai Lilla, dr. Kutassy Jenő és Pap Melinda is elmondták javaslataikat azzal kapcsolatban, hogy a 
szolgáltatók minden lehetséges formában hívják fel a figyelmet a szoftver használatával kapcsolatos 
tudnivalókra. 
 
Dr. Koltay András az ajánlás szövegének véglegesítése során felvetődött, az egyre bővülő 
gyermekvédelmi, szülői felvilágosító stb. feladatok megoldására munkacsoportok létrehozását 
javasolta, kérte a témák és személyek megjelölését ezzel kapcsolatban. Ezzel dr. Szilágyi Zsuzsanna is 
egyetértett, szerinte sem kellene az ajánlást ilyen témák kifejtésével bővíteni, meg kellene maradni az 
eredeti szűk változatnál. 
 
Az V. fejezet tárgyalása kapcsán Mikesy György ismételten jelezte, hogy az akadálymentesítés 
szerepeljen az 1. pontban. 
Dr. Csömör Magdolna ismertette beküldött írásos javaslatait, melyben kifejtette, hogy a szűrőszoftver 
továbbfejlesztése, a tiltott és engedélyezett weboldalak folyamatos frissítése egy kisebb internet-
szolgáltatóra nagy terheket róna. Megoldásként felvetette, hogy a Hatóság hozzon létre egy listát, egy 
központi adatbázist, melyet félévente frissít, karbantart, valamint ingyenes hozzáférést biztosít a 
szolgáltatók részére.  
Matusek Zsuzsanna is a „white list” és „black list” összeállításának kérdését járta körül. A témához dr. 
Kutassy Jenő is hozzászólt. Pintér Róbert ismertette, hogy az Egyszervolt.hu már jelenleg is használ egy 
„white list”-et, melyet szívesen felajánl további felhasználásra. Dr. Szilágyi Zsuzsanna felvetette, hogy 
a korhatár-besorolásokból is ki lehetne indulni a listák összeállításánál. Hankó Péter, a Telekom 
munkatársa rövid műszaki ismertetést tartott a listák összeállításáról. 
 

2. Egyéb 
 
Dr. Koltay András ismertette, hogy a következő ülés április 23-án 14 órakor lesz. Kérte a Kerekasztal 
tagjait, hogy a további észrevételeiket írásban rögzítsék és küldjék el április 18-áig. Az ajánlás végleges 
verziójának tervezete április 22-ére készül el. 
Megköszönte a részvételt, majd az ülést 16 órakor berekesztette. 
 
Budapest, 2014. április 15. 
 
Jegyzőkönyvet készítette: 

 
 
 

Sipkáné Czeiner Boglárka 
 
 
Hitelesítette:  Ellenjegyezte: 



4 

 

 
 
 
 
 dr. Vass Ágnes s.k. Dr. Koltay András s.k. 
 a Kerekasztal tagja a Kerekasztal elnöke 


